
 

HLAVNÍ MĚSTO PRAHA 

 

Zápis z jednání 

 

 

Věc: 
Zápis z jednání Komise Rady hl. m. Prahy pro prevenci kriminality a udělování 

grantů č. 1/2021 

Zpracovala: Mgr. Nikola Konečná Počet stran:  4 Datum 2. 2. 2021 

 

Přítomni:  Mgr. Ilona Chromová, Ondřej Vojta, Mgr. Jiří Koubek, DiS., Mgr. Ondřej 

Mirovský, M.EM, Mgr. Andrea Hogenová, DiS., kpt. Bc. Ondřej Penc, Mgr. Radka 

Vetešníková, Mgr. Hana Kratošková, PhDr. JUDr. Jana Firstová, PhD., Mgr. Martina 

Zimmermannová, JUDr. Jakub Drápal, M.Phil., Mgr. Marika Jelínková, Ing. Veronika 

Pavlíková, Bc. Kateřina Kubešová (host), Mgr. Nikola Konečná (tajemnice)  

 

Začátek jednání: 14.00 hod. 

Konec jednání:  14.40 hod. 

Program jednání: 

1. Schválení programu jednání 

2. Grantové řízení v oblasti prevence kriminality pro rok 2021 

3. Rozpočet HMP pro rok 2021 – kap. 0782, § 5311 – záležitosti veřejného pořádku 

4. Termíny jednání Komise v první polovině roku 2021 

5. Různé 

 

Ing. Veronika Pavlíková zahájila online jednání Komise v 14.00 hod, přivítala přítomné a  omluvila 

z jednání předsedu Komise, nám. Ing. Petra Hlubučka. Ing. Pavlíková představila a přivítala 

na jednání hosta, Bc. Kateřinu Kubešovou, a požádala přítomné o hlasování o přítomnosti hosta 

na jednání Komise. Jelikož Komise probíhá online formou, vyzvala zároveň přítomné členy, aby 

své případné poznámky či protinávrhy k jakémukoliv hlasování zaznamenávali písemnou formou 

do chatu, příp. vznesli připomínku na záznam jednání. 

Hlasování v 14.01 hod. 

pro – proti – zdržel se 

13 – 0 – 0  

 

Komise vyslovila souhlas s přítomností hosta na jednání. 

 

1. Schválení programu jednání 

Ing. Veronika Pavlíková požádala členy komise o schválení programu jednání Komise.  

Hlasování v 14.05 hod. 

pro – proti – zdržel se 

13 – 0 – 0 

Komise vyslovila souhlas s programem jednání. 
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2. Grantové řízení v  oblasti prevence kriminality pro rok 2021 

 

Ing. Veronika Pavlíková informovala přítomné členy o přijatých žádostech do dotačního řízení 

pro rok 2021 – Program v oblasti prevence kriminality pro rok 2021 byl Komisí schválen 

(resp. doporučen ke schválení RHMP) v červnu roku 2020. Žádosti o dotaci byly přijímány 

v termínu od 4. do 20. 9. 2020, celkem bylo přijato 81 projektů. Celkové náklady na projekty činí 

89 543 624,- Kč a celková požadovaná částka je 30 597 546,- Kč. Nově přijato bylo 10 projektů, 

projekty hodnotilo 17 hodnotitelů (14 externích, 3 zaměstnanci MHMP).  

Ing. Pavlíková dále informovala o schůzce hodnotitelů projektů, která proběhla 10. 9. 2020. 

Hodnotitelé byli seznámeni s dotačními pravidly a bodovým hodnocením, které bylo oproti minulým 

letům změněno, především v případě přidělování nulového počtu bodů v daném kritériu hodnocení. 

Zápis ze setkání byl rozeslán i nepřítomným hodnotitelům. Hodnotitelé zpracovávali posudky 

v období října/listopadu, revizní posudky byly zpracovávány v průběhu prosince 2020 (celkem 

10 posudků). Z 81 přijatých projektů nebylo podpořeno 10 projektů. Ing. Pavlíková vyzvala 

přítomné k diskuzi ohledně procesu hodnocení projektů. 

Mgr. Koubek se dotazoval na systém stanovování počtu hodnotitelů u jednotlivých projektů 

a přidělování nulového počtu bodů v různých kritériích hodnocení.  

Ing. Pavlíková reagovala, že každý projekt hodnotí min. 2 hodnotitelé. V případě, že je celkový 

rozdíl mezi počtem přidělených bodů od každého hodnotitele větší než 20 nebo jeden z hodnotitelů 

nepřidělí projektu min. počet bodů v kritériu (10b.) nebo v součtu kritérií (60b.), bylo zadáno 

zpracování revizního posudku od třetího hodnotitele. V případě přidělení počtu 0 b. v jakékoliv 

součásti kritéria je projekt vyřazen. Dle průměrného počtu přidělených bodů byla pak určena výše 

podpory z požadované částky, která byla následně pokrácena koeficientem, který zohledňuje 

možnosti rozpočtu HMP pro granty prevence kriminality (16,5 mil. Kč). Dle výpočtů bylo 

v grantovém řízení rozděleno 16 485 000,- Kč. 

Ing. Pavlíková informovala přítomné členy, že v rozpočtu HMP zbylo na položce granty prevence 

kriminality po výpočtu přidělených částek 15 tis. Kč. Vyzvala přítomné členy k diskuzi, jak tyto 

prostředky využít. Navrhla ponechat tuto částku na vzdělávání koordinátorů prevence kriminality 

MČ, jelikož jiné finanční prostředky k tomuto účelu nebudou pro tento rok dostupné. 

 

Hlasování v 14.15 hod. o ponechání částky 15 tis. Kč v rozpočtu HMP k  účelu vzdělávání 

koordinátorů prevence kriminality MČ. 

pro – proti – zdržel se 

13 – 0 – 0 

Komise vyslovila souhlas s ponecháním částky 15. tis. Kč v rozpočtu HMP. 

 

Ing. Pavlíková vyzvala k diskuzi, týkající se konkrétních projektů. Mgr. Koubek komentoval projekty 

Hasičského záchranného sboru HMP, které jsou v dotačním řízení navrženy k nepodpoře. 

Dotazoval se, zda lze HZS HMP doporučit jiný grantový program, kam by bylo možné tyto projekty  

zařadit. JUDr. Firstová reagovala s tím, že hodnotila jeden z projektů a na situaci se dotazovala 

v rámci vzdělávání příslušníků HZS, kde se diskutovalo o možnostech financování projektů HZS. 

Konstatovala, že napříč kraji je s tímto financováním problém, jelikož projekty HZS ani v nejširším 

pojetí nezasahují do oblasti prevence kriminality. Je složité najít pro tyto projekty dotační titul, 

obvykle financování probíhá v rámci HZS a daných krajů, ale nikoliv z dotačních programů. 
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Mgr. Mirovský se dotazoval na projekt č. 81 organizace ŽIVOT90, který je navržen k nepodpoře. 

Zdůraznil potřebnost projektu „Podpora obětí trestné činnosti v seniorském věku“. Ing. Pavlíková 

informovala, že projekt hodnotil zkušený hodnotitel, který se dlouhou dobu pohybuje v dotačním 

řízení. Hodnotitel konstatoval, že projekt dubluje projekty, který spadají do odlišného dotačního 

řízení (sociální služby) a není v něm zahrnuta prevence kriminality. Doplňuje, že novým projektem 

v této oblasti je projekt č. 15 „Komplexní řešení seniorského abusu“ (organizace Gerontologický 

ústav, o.p.s.), který byl navržen k podpoře. 

Mgr. Kratošková se dotazovala na specifikaci cílové skupiny k projektu č. 45 žadatele MČ Praha 

14 a jejímu výběru. Ing. Pavlíková reagovala, že cílová skupina je vybrána ve spolupráci s OSPOD 

a nízkoprahovými zařízeními na dané MČ. 

Mgr. Koubek se dotazoval, zda se projekty v dlouhodobém horizontu někam posouvají a zda je 

z hlediska grantů vidět nějaký dlouhodobější trend. Ing. Pavlíková uvedla, že současná situace 

zapříčinila částečný přesun nízkoprahových zařízeních do online prostředí. Mgr. Zimmermannová 

doplnila, že projekty jsou z dlouhodobého hlediska lépe strukturované, služby se učí podávat 

žádosti o dotace a snaží se rozvíjet i činnosti mimo zázemí klubů. Online prostor je v současné 

době dobře využíván, nicméně v oblasti prevence kriminality by to měl být jen jeden z možných 

nástrojů, osobní jednání by stále mělo převažovat, a to i vzhledem k nevýhodám online prostředí 

(nemožnost určit, z jakého kraje klient je apod.). V obecné rovině jsou projekty kvalitnější, cíle 

projektů lépe definované a výrazně se zlepšil popis evaluace. 

Ing. Pavlíková vyzvala přítomné k hlasování o návrhu na přidělení dotací pro jednotlivé projekty 

jako o celku tak, jak byly předloženy členům Komise v materiálu „Navrhované částky k projektům 

podaným v Programu v oblasti prevence kriminality pro rok 2021“. 

Hlasování v 14.33 hod. o návrhu na přidělení dotací v dotačním Programu v oblasti prevence 

kriminality pro rok 2021. 

pro – proti – zdržel se 

13 – 0 – 0 

Komise vyslovila souhlas návrhem na přidělení dotací pro jednotlivé projekty a doporučuje je Radě 

hl. m. Prahy ke schválení, popř. odsouhlasení. 

3. Rozpočet HMP pro rok 2021 – kap. 0782, § 5311 – záležitosti veřejného pořádku 

 

Ing. Pavlíková informovala přítomné o rozpočtu v kap. 0782, § 5311 – záležitosti veřejného 

pořádku. Na grantové řízení byla schválena částka 16,5 mil Kč, na běžné výdaje 200 tis. Kč. Z této 

položky bude čerpáno na výplatu externích hodnotitelů projektů.   

 

4. Termíny jednání Komise v  první polovině roku 2021 

 

Navržený termín dalšího jednání Komise je 22. 6. 2021, od 14.00 hod.  

Vzhledem k možné kolizi s jednáním Výboru pro bezpečnost ZHMP bude termín 2. jednání Komise 

ještě konzultován a termín členům v předstihu upřesněn prostřednictvím e-mailu. 
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5. Různé 

 

Členové Komise neměli žádné příspěvky do diskuze. 

 

Ing. Veronika Pavlíková poděkovala přítomným členům Komise za účast na jednání a ve 14.40 hod. 

jednání ukončila. 

Zapsala: 

 

 

………………………………. 

Mgr. Nikola Konečná 

            tajemnice Komise 

 

 

 

   Ověřila: 

 

 

…………………………………… 

Ing. Veronika Pavlíková 

                                                            členka Komise 

 

 

 

Podepsal: 

 

 

…………………………………… 

Ing. Petr Hlubuček 

předseda Komise  

 

 

 

 


